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Klaus Johannis államfő hozzátette: Románia júliusban felajánlotta, hogy 1785 menedékkérőt
átvesz a nehéz helyzetbe került országoktól. "Ennyit tudunk befogadni, többet nem" - szögezte
le az elnök, azokra a sajtóértesülésekre utalva, amelyek szerint az Európai Bizottság a korábbi
befogadási kvóták növelését és kötelezővé tételét szeretné elérni.

  

Az államfő ezt azzal indokolta, hogy az ország területén lévő hat regionális elhelyezési
központban ennyi hely áll rendelkezésre. Elismerte: nem lenne gond egy kiürült kaszárnya
átalakításával növelni a befogadható menedékkérők számát, de szerinte Romániának azt is
figyelembe kell vennie, hogy a társadalom nem lenne képes integrálni több bevándorlót.

  

Johannis ezzel - a migránsok önkéntes befogadásának elutasítását szorgalmazó - Traian
Băsescu
volt államfő érvelését vette át, ugyanakkor megjegyezte: a kérdést nyugodtan és
felelősségteljesen kell kezelni, Romániának semmi oka arra, hogy "hisztérikusan reagáljon, és
idegengyűlölő oldalát mutassa".

  

Az államfő megállapította, az illegális bevándorlók tízezreinek beözönlése logisztikai
problémákat is okozott több európai országban, ugyanakkor szerinte a schengeni övezet és a -
menedékkérők regisztrálást szabályozó - dublini egyezmény működési elvei is sérültek, "a
menekültek gyakorlatilag az egész európai építményt felforgatták".

  

Johannis rámutatott: Románián nincs migrációs nyomás, így számára csak elvi kérdés, hogy
szolidáris legyen a többi uniós tagállammal. Kizártnak tartotta, hogy számottevően megnőjön a
Romániába érkező menedékkérők száma, mondván, hogy "Romániába nem az jön be, aki
akar, hanem az, aki teljesíti annak törvényes feltételeit". Úgy vélte: "paradox módon" ebből a
szempontból Románia előnyére vált, hogy még nem tagja a schengeni övezetnek.
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A menekültek elosztásával kapcsolatos brüsszeli javaslat megismerése nyomán a Legfelső
Védelmi Tanács alakítja ki Románia ezzel kapcsolatos álláspontját - mondta az elnök.
Hozzátette: a nemzetbiztonsági testület szeptember 17-i ülésén és az EU állam- és
kormányfőinek októberi csúcsértekezletén is az önkéntes befogadási kvóták megtartását fogja
javasolni.
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